
 
 

Referat bestyrelsesmøde i lokalrådet 
Onsdag den 8. november 2023, kl. 19:30 

Birgittes Kontor - Seminariet 
Tilstede: Christian, Niels Arne, Asbjørn, Ole, Gert, Holger, Henning 

Afbud: Birgitte 

Referent: Asbjørn 

 

Dialog med forvaltningen 

Den første del af mødet gik med dialog med forvaltningen omkring diverse punkter vedr. trafik og 

byplanlægning.  

Besøg af Allan Lyng Hansen (Afdelings chef: Affald, Trafik og Ejendomme), Helene Mai Krusborg 

(Afdelingsleder: Plan og By) og Trine Fog Jacobsen (Trafikplanlægger) 

Afbud: Jesper Pagh (Stadsarkitekt - chef for Plan, Byg & Erhverv) 

På mødet blev følgende emner drøftet, med bemærkninger noteret under hvert punkt: 

• Trafik 

o Mobilitetsplan for Gedved blev behandlet i udvalget 7. november, se link. 

o Skole trafik: 

▪ Fodgængerfelt på Kirkevej er/bliver etableret, således skolepatruljen kan anvende 

denne overgang. 

▪ Skovvej er et skolepatruljeanlæg er sat på prioriteringslisten i forhold til 

trafiksikkerhed. Det er en større udgift som ikke kunne sættes i værk med det 

samme. 

• Erhvervsområdet Nova, og mulig udvidelse vest for E45  

o Der har tidligere i lokalrådet været snakket om muligheden for at lede trafikken fra 

erhvervsområdet Nova direkte ud til motorvejen. Idéen har været at anlægge en vej fra 

Egeskovvej til Østbirkvej (461) der forløber mellem slagteriet og E45.  

Til det blev det fra forvaltningens side bemærket at en sådan vejføring ikke kan etableres 

pga. en sikkerhedszone omkring slagteriet pga. deres kølesystem. 

• Vestervej 

o Genopretning af den gamle landsby iht. Helhedsplanen for Gedved 
o Fortov og vandafledning (dræn under Martinsvej er ødelagt) 

▪ Pga. etableringen af kloakseparering og øvrigt gravearbejde er der nogle 
naturlige/tidligere afdræninger i området omkring Martinsvej som er blevet brudt. 
Dette har resulteret i at der konstant løber overfladevand omkring den vestlige 
ende af Martinsvej. Dette løber ned ved Gadekæret på Vestervej og videre ud på 
fortovet og kørebanen ved Vestervej. Det bemærkes at det i en kommende 
frostperiode vil fortov og vejbane formentligt blive glat som en skøjtebane. 

• Forslag fra Christian: Regnvandsbassin i lysningen af Bryggerskoven.  

• Forvaltningen tager forslaget med. 
o En omlægning af Vestervej, Nord om Gedved er fortsat på tegnebrættet. Hvis Nova Vest for 

E45 bliver til noget, ville denne omlægning af Vestervej blive højere prioriteret. 
o Der er opmærksomhed på at etablere et bredere fortov. Men det kræver en 

ekspropriering, og derfor er det en sag der godt kan tage lidt tid. 

• Egebjergvej 2 – nedstyrtende tagsten og manglende sikkerhed for fodgængere 

https://dagsordener.horsens.dk/vis?Referat-Plan--og-Vejudvalget-d.07-11-2023-kl.14.00&id=f55c9052-3aea-4891-9370-49eb04ac8cfb


 
 

o Det er ikke de store håndtag at gribe i forhold til situationen med nedfaldne tagsten fra 
Egebjergvej 2. Tiltagene er fortsat afspærringen omkring hvor tagstenene falder ned og et 
påbud til ejeren om at det skal bringes i orden. 

• Genopretning/forskønnelse af Egebjergvej 
o Enighed omkring en gennemgående cykelsti igennem Gedved. 
o Og supercykelsti hele vejen til Kommune grænsen mod Skanderborg. 
o Der er en del hensyn at tage på Egebjergvej. Særligt eksisterende parkeringsforhold. 

• Beplantning omkring Nova 
o Forvaltningen noterede ønsket om at beplantningen langs Vestervej fra Bryggerskoven ud 

mod E45 igangsættes. Således Erhvervsområdet omringes af beplantning hurtigst muligt, 
hvilket også er et krav i forbindelse med opførslen af Nova. 

• Udstykninger i Gedved til parcelhuse, rækkehuse mv. 
o Umiddelbart vurderes det ikke at være særligt risikabelt at igangsætte to større 

udstykningsområder i Gedved på samme tid. Frygten skulle ligge i at stå med områder der 
over mange år ligger ufærdige hen. Men den store søgning på bosættelse i Gedved gør at 
denne frygt ikke er aktuel. 

o Gedved Øst 
▪ Tematillæg til kommuneplan er vedtaget. Så lodsejere kan nu gå til kommunen og 

derved igangsætte en lokalplans tilblivelse. Det tager umiddelbart 1 år. 
▪ Der arbejdes ud fra at der skal laves en gennemgående vej fra Lykkebjergvej til 

Skovvej igennem det nye område i Gedved Øst. 

• Øvrige ting 
o Byggeri på sportspladsen/boldbanen 

▪ Der sker ikke det store.  
o Der bliver lagt asfalt på Egebjegvej til foråret. 
o Fodgængerfeltet ved Seminariet genetableres. 

  

1. Godkendelse af referat fra bestyrelsesmøde d. 11. oktober 2023 

• Godkendt med en enkelt præcisering 

• I forbindelse med broforbindelse til Hansted skov, blev det på forrige møde diskuteret 

hvorvidt lokalrådet skulle udfordre kommunes beslutning om at en ny placering af broen 

tæt ved Gedved Bikepark, ikke var mulig bl.a. begrundet med at engen ikke ville kunne 

bære den forventede trafik af cykler og gående. Det blev ved dette møde besluttet at man 

fra lokalrådets side ikke ønsker at udfordre denne beslutning. 

2. Broen i Hansted Skov 

• Næste step 

• Gert forespørger advokat om udkast/tilbud på følgende to aftaler 

1. Aftale om at ansvaret for beskadigelse af broen pga. nedstyrtende træer påtages af 

Lokalrådet og samtidigt fritager Paul ansvaret. 

2. Aftale om vilkår færdsel på parcellen (Ole/Niels) 

• Såfremt punktet oven for kommer på plads, påbegyndes byggeriet i 1. kvartal 2024 

• ”Bålplads” ved broen 

• Vi mener det pålægger kommunen at der evt. er etableret bålplads, og fjernelse af dette på 

dens areal. 

3. Vedligeholdelse af beplantning ved gadekæret og i stierne i Bryggerskoven 

• Gadekæret: Vandstanden er for høj til at beskæring kan foretages, dette igangsættes når 

vandstanden er faldet. 



 
 

• Stierne i Bryggerskoven er ryddet. 

 

4. Eventuelt 

• Nyt vedr. lokalplan for boldbanen? 

• Se overfor under ” Dialog med forvaltningen” under ”Øvrige ting” 

• Julebelysning, aftale på plads. 

• Ja, således det sker sammen Seminariets julearrangement 

• Det er blevet bemærket fra folkene der sætter lysene op at det godt kunne ske lidt tidligere, 

således perioden med lys forlænges. Denne overvejelse tages med til 2024. 

• Bør vi som lokalråd have et abonnement til Horsens Folkeblad? 

• Ja, et abonnement der følger formanden. 

• Fra sidste møde: Hvem søger aktindsigt om udvidelsen af erhvervspark Nova? 

• Christian, søger aktindsigt. 


